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מבקש עוד זמן
יו"ר חיפה כימיקלים מבקש 3 שנים
להקמת מתקן אמוניה בדרום / אילנה

קוריאל
ג'ולס טרמאפ, יו"ר חברת חיפה כימיקלים, מבקש
מתקן להקמת  שנים  שלוש  ישראל  מממשלת 
ראש יהב,  יונה  רותם.  במישור  חלופי  אמוניה 
הונאה תרגיל  עוד  "זהו  בתגובה:  חיפה,  עיריית 
בית החלטת  את  שמבזה  כימקלים  חיפה  של 
ויש חיים  סכנת  מהווה  המכל  כי  שקבע  המשפט 

לרוקן אותו"
לכתבה המלאה

 

שלחו להדפסה  

לחצו כאן
להגדיל הטקסט

יו"ר חיפה כימיקלים: "אם נשאיר את הפתרון לממשלה תעשיות שלמות
ייעלמו"

ג'ולס טראמפ, יו"ר חיפה כימיקלים מספר שהוא מאוכזב מהממשלה "הם רואים בעיה
והולכים ממנה", ומצביע על ראש עיריית חיפה, יונה יהב, שעשה שק חבטות פוליטי
מהאמוניה והצליח. לדבריו, "אני לא חושב שזה ייראה טוב אם הממשלה תהרוס עסק

שלקח 60 שנה לבנות, רק בגלל שאנחנו משקיעים מחוץ לישראל"
אילנה קוריאל

יו"ר חיפה כימיקלים, ג'ולס טראמפ, מאוכזב מהממשלה. הוא מבטיח כי אם יקבל את מבוקשו - תוך 3
שנים המכל ייסגר. בראיון ל-ynet טראמפ מספר ש"מאז כישלון המכרז שקלנו ברצינות לעשות זאת (להקים

מפעל לייצור אמוניה בדרום. א"ק). טראמפ מעריך שפנה לממשלה בין 6 ל-8 פעמים בניסיון לקבל סיוע
להקמת המפעל".

 
כתבות נוספות בנושא האמוניה

 
טראמפ נפגש עם שר האוצר, משה כחלון,

בדצמבר האחרון. "זו הייתה פגישת היכרות,
אבל כלום. הוא אמר לי שאנשיו יטפלו בזה
ודבר לא יצא מזה. הוא אמר את כל הדברים
הנכונים. חשובה לו התעסוקה, התחושות של
תושבי חיפה. זה חשוב גם לי. הוא סיים את

הפגישה והפנה אותי לאנשי התקציב באוצר.
אבל זה עבר מאדם לאדם".

 
פינג פונג?

"פינג פונג עם רשת מאוד גבוהה".
 

ומה לגבי השר להגנת הסביבה, זאב
אלקין? נפגשת איתו? 

"נפגשתי. הוא אדם חכם. אמר שתחילה אעשה
עסקה עם האוצר ורק לאחר מכן אחזור אליו

לגבי ה-3 שנים".
 

הם מוכנים לתת לכם 3 שנים עד להקמת המפעל בדרום?
"אני חושב שהם חייבים לתת לנו את זה. היחיד שאומר שהוא רוצה לסגור את המפעל בחיפה הוא יונה יהב.
היה לו קמפיין פוליטי להיפטר ממכל האמוניה. הוא עשה שק חבטות פוליטי מהאמוניה והצליח. זו לא סיבה
לסגור את המכל. הוא ניצל את הפחד. ופחד הוא דבר שקל לייצר. זה לא קשה לעשות אם אתה מוכן לכך.

אבל הדברים הם חסרי בסיס".
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מכל האמוניה בחיפה (צילום: רויטרס)
מדוע רק כעת אתם מבקשים להקים מפעל בדרום? מדוע לא ניגשתם למכרז?

"לייצר אמוניה זה לא העסק המרכזי שלנו. היו 7 קבוצות שניגשו למכרז ולא היה בנו צורך. סייענו ונתנו את כל
המידע בנושא. היינו בטוחים שזה יצליח. מה שהרג את המכרז זה מחירי הגז".

 
אם איש לא ניגש למכרז בגלל מחירי הגז, איך המפעל שלכם בדרום יהיה רווחי?

"זה יהיה שווה את זה, כי זה ימשיך את התעשייה. חיפה כימיקלים הוא מפעל רווחי. מחיר הגז כיום הוא
גבוה. אנחנו יכולים להפסיד כסף, אבל בשנים אחרות מחיר האמוניה יהיה גבוה יותר מהגז.

 
"אני עושה זאת (הקמת המפעל בדרום. א"ק) מתוך צורך. זה לא משהו שאני רוצה לעשות. אבל אם נשאיר

את זה לממשלה דבר לא ייעשה ותעשיות שלמות ייעלמו".
 

טראמפ. "הפגישה עם שר האוצר לא הובילה לכלום" (צילום: ירון ברנר)
לדברי טראמפ כשהמכרז האחרון נכשל, החליטו בחיפה כימיקלים לבחון את הקמת המפעל בדרום. "פעלנו
הרבה בנושא". כיום, לדבריו, הם מבקשים הנחיות בנושא ריקון מכל האמוניה. "נעשה מה שצריך לעשות".

 
על פרופסור אהוד קינן אומר ג'ולס כי "הוא אמר בראיון שהאחים טראמפ מתייחסים לישראל כמדינת עולם

שלישי, כי מעולם לא הייתי מקים מפעל אמוניה בארצות הברית. אבל העובדה היא שיש שם מפעלי אמוניה.
 

"קינן אפילו לא טרח לבדוק. זו עדות למחקר הלקוי שלו. יש הרבה שטויות בדו"ח שחיבר. הוא טוען כי בעולם
המודרני לא בונים מפעלי אמוניה. בארה"ב יש 53 מפעלים. הוא טוען שאנחנו מנצלים את ישראל, אך

בארה"ב עוברים 20 מיליון טון אמוניה בשנה. יש 100 טרמינלים של אמוניה, רבים בערים מרכזיות דוגמת
רוטרדם, טמפה ועוד. יש 6,000 מסילות המתואמות להובילת אמוניה.
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פרופסור אהוד קינן וראש עיריית חיפה יונה יהב (צילום: עידו ארז)
"לצערי, המידע שהוצג בפני בית המשפט היה שגוי. אך אני לא מתווכח עם בית המשפט. זה לא משנה את

העובדה שאנחנו נזיז את המכל. הדו"ח לא מבוסס על עובדות. העירייה הזמינה אותו. במקום להגיע
למקצוענים עם רקע מדעי בתחום האמוניה הם בחרו בו". טראמפ התייחס לבדיקות שנערכו באמצעות חברות

זרות, בהן חברה אמריקנית, שהבטיחה את תקינות המכל ואת אריכות ימיו.
 

אבל הבעיה החמורה יותר היא מהספינה. אם יקרה אסון הריאקציה בין האמוניה למי הים ייצרו
ענן אמוניה קטלני מעל חיפה

"יש לנו את הצבא הישראלי החכם ביותר. יש להם אחריות. הצבא נתן לנו clear על הספינה. הם מומחים
בתחום. מומחי האמוניה כולם אומרים שזה לא יהיה המקרה. אני אלך על המומחים".

 
אתה היית מסכים לגור ליד מכל האמוניה?

"אף אחד לא גר ליד מכל האמוניה. יש מרחק סביר בין המגורים לבין המכל. אני הייתי שמח לגור בחיפה".
 

טראמפ הביע את אכזבתו מהרגולציה והפעילות של הממשלה להביא לפיתרון של משבר מכל האמוניה. "אני
מאוכזב מהממשלה", הוא אומר בפשטות. "הם רואים בעיה ופשוט הולכים ממנה. זה כאילו יש לך דרך יחידה

לעיר ומחליטים לסגור אותה בלי ליצור מעקף.
 

"הממשלה מראה אדישות לגורל העסק והעובדים. זה די מדהים. והכי מדהים זה יונה יהב. שלא רק שלא
עוזר, אלא עושה קמפיין נגד הקמת המפעל בדרום. זה לא הגיוני. היחידים שאמרו שהם רוצים לעשות משהו

זה משרד ראש הממשלה", אומר טראמפ.
 

טראמפ התייחס בדבריו למכתבו של מנכ"ל משרד רה"מ, אלי גרונר, שהציע לממן 40% מהמפעל החדש
שיוקם. "הם (אנשי משרד רה"מ. א"ק) דיברו על כך שהם לא רוצים לאבד עבודות, והבהירו שהמכל יילך.

נכנסו לויכוח על המימון. אמרתי שהייתי רוצה לראות פיקוח על מחיר הגז. הם אמרו לי שזה קשה. יהיה קל
יותר לקבל מענק גבוה מאשר להוריד את מחיר הגז. ליתר דיוק, הם אמרו שזה יהיה בלתי אפשרי".

 

מפעל חיפה כימיקלים (צילום: עידו ארז)
יש לציין כי טראמפ רפובליקאי שהצביע לנשיא הנבחר דונלד טראמפ ותמך ותרם למועמד הרפובליקאי
לנשיאות מרקו רוביו. למרות הפעילות הפילנתרופית הנרחבת שלו בישראל, אמר כי מעולם לא תרם

לפוליטיקאים ישראלים.
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יו"ר חיפה כימיקלים אמר כי הוא מקווה שבממשלה יתעשתו. "אני לא יודע למי יש את המפתח. כולם
מצביעים על כחלון. אני לא חושב שזה ייראה טוב אם הממשלה תהרוס עסק שלקח 60 שנה לבנות, לבוא

ולהרוס אותו רק בגלל שאנחנו משקיעים מחוץ לישראל".
 

לאחרונה עובדי חיפה כימיקלים נכנסו למשחק מתוך חשש למקום עבודתם. כשנשאל האם אין מדובר באמצעי
להפעלת לחץ על מקבלי ההחלטות, והחזקתם כבני ערובה, אמר טראמפ, "מי מחזיק בהם בני ערובה? זה
בידי הממשלה. אני עושה את מה שאני צריך לעשות. איזה עובד לא יגיב בצורה קשה לנוכח חדשות רעות

והסיכוי שיאבד את מקום עבודתו? הם בגיל בו יתקשו למצוא עבודה. הממשלה לא תומכת בתעשיות
המסורתיות. אני מזדהה עם התחושות שלהם".

 

הפגנת התושבים נגד ערעור חיפה כימיקלים (צילום: עיריית חיפה)
ב"כלכליסט" פורסם כי אחיו, אדי טראמפ, טען כי הרגולציה בישראל היא חלשה. "זה ציטוט לא מדוייק. אין

סיכוי שהיה אומר דבר כזה. זו המדינה עם הכי הרבה רגולציה, ואנחנו מחוייבים לה. יש יותר מדי בירוקרטיה
בישראל, וזה הופך את העסקים להרבה יותר קשים מאשר צריך להיות".

 
הצלחת למצוא קונה עבור חיפה

כימיקלים?
"זה לא שחיפשתי קונה. אנשים פנו אלינו בשביל לקנות".

 
היית מוכר?

"אלה ספוקלציות. זה לא היום המאושר בחיי. אני אוהב את ישראל. אנחנו משפחה ציונית. אני לא מחפש
לצאת. אבל אם הממשלה תסגור אותנו אני לא אהיה מרוצה". 

 
עיריית חיפה מסרה בתגובה: "מזה 13 שנה נלחמת עיריית חיפה וראש העיר בכל הערכאות המשפטיות
כדי לסלק את המכל ממפרץ חיפה. אם דאגה לביטחונם של תושבי חיפה והסביבה היא עניין פוליטי אז הננו

מודים באשמה.
 

"לאורך כל השנים לא נשמע קולו של טראמפ ונראה כי המסע הפוליטי והפעלת הלחצים על הממשלה והעומד
בראשה הם מבית מדרשו. ברגע שחיפה כימקלים תסכים למלא את החלטת בית המשפט עד תום ולסלק את

מערך האמוניה עד ה-1 באפריל, עיריית חיפה תשמח לסייע להם בכל עניין ודבר".
 

תגיות: חיפה כימיקלים | מכל אמוניה
חזרה
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